
P R O T O K Ó Ł   NR  XXIV/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 31 marca 2017 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1350 – 1405 i trwało 

do godz. 1510. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny Edward Marszałek –

usprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 

      - Teresa Rygiel 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- Radca Prawny. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 
Proponowany porządek obrad:  

  

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2016 rok. 

8. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla gminy Krościenko Wyżne. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Krościenko Wyżne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym 
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jest Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad 

udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub 

kluby dziecięce na terenie gminy Krościenko Wyżne. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2017 rok. 

17. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

18. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 1 

 Rozpoczynając XXIV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady i powitał przybyłych na posiedzenie radnych oraz 

zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały i rozstrzygnięcia. Zauważył, iż w momencie otwarcia w sesji uczestniczy  

14 radnych. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad,  

tj. aby: 
 

1) po pkt 8 wprowadzić punkt 9 w brzmieniu: 

 

„9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania.”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w uzasadnieniu do wprowadzenia punktu przypomniał, że w dniu 

24 lutego br. Rada Gminy podejmując stosowną uchwałę określiła szczegółowe zasady 

odpłatności i przyznawania usług opiekuńczych. Wytłumaczył, że w stosunku do uchwały 

zostało wszczęte postępowanie zmierzające do stwierdzenia jej nieważności. Wyjaśnił,  

że organ nadzoru wszczynający postępowanie wskazuje na potrzebę określenia w uchwale 

dokładnej wysokości opłaty za 1 godzinę świadczonej usługi, gdyż tego rodzaju zapis stanowi 

obligatoryjny element uchwały. Objaśnił, iż w związku z tym propozycja ponownego 

uregulowania przedmiotowej materii i uzupełnienia uchwały o zapis określający godzinową 

stawkę świadczonych usług opiekuńczych. Zaznaczył, że kwota określająca wysokość jednej 

godziny usług opiekuńczych ustalana jest corocznie w drodze otwartego konkursu ofert na 

realizację zadania na terenie gminy, a każdorazowa zmiana tej stawki spowoduje potrzebę 

dostosowania zapisu regulującego kwestię tej odpłatności. 
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2) po pkt 17 proponowanego do zmiany porządku obrad wprowadzić punkt 18 w brzmieniu: 

 

„18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację 

zadania pn. „Rozwój transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w uzasadnieniu do wprowadzenia punktu wytłumaczył,  

iż w związku z otrzymaniem dofinansowania zadania pn. „Rozwój transportu 

niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno” zachodzi 

potrzeba zabezpieczenia środków na jego realizację. Przypomniał, że planowane w ramach 

tego przedsięwzięcia działania w głównej mierze dotyczą infrastruktury transportowej  

i obejmują budowę lub przebudowę zatok autobusowych oraz wiat przystankowych na terenie 

gminy. Objaśnił, iż proponowany projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania na 2018 rok w wysokości 147 629,68 zł. Jednocześnie poinformował, że 

planowana kwota dofinansowania zadania to około 101 tys. zł, a pozostała cześć to wkład 

własny gminy. Podkreślił, że zabezpieczenie środków umożliwi przeprowadzenie procedury 

przetargowej, następstwem czego będzie dalsza realizacja zadania. 

 

3) pozostałe punkty porządku obrad realizować zgodnie z kolejnością uwzględniającą 

proponowane zmiany. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 9 w brzmieniu:  
 

„9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania.”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 18 w brzmieniu:  
 

„18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację 

zadania pn. „Rozwój transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z przegłosowanymi poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXIV Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 24 lutego 2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XXIII/2017  

z sesji z dnia 24 lutego 2017 r. 

 

Ad. 5 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucynie 

Liput, która przedstawiła sprawozdanie. W swojej  wypowiedzi odniosła się do 

najważniejszych kwestii zawartych w przekazanym opracowaniu. Między innymi zwróciła 

uwagę na kwestie finansowe związane z funkcjonowaniem Ośrodka, na którego działalność 

statutową w 2016 roku wydatkowano kwotę 6 120 134,05 zł. Następnie dokonała omówienia 

poszczególnych pozycji sprawozdania składających się na kwotę wydatków w zakresie 

świadczeń obejmujących pomoc społeczną i zadań realizowanych przez Ośrodek w roku 

sprawozdawczym. Dyrektor Ośrodka podkreśliła znaczącą rolę dystrybucji środków  

w ramach Programu „Rodzina 500 plus” na wysokość wydatków budżetu kierowanej 

jednostki. Podsumowując wypowiedź poprosiła o pytania odnośnie zaprezentowanego 

materiału, który  w sposób szczegółowy omówiła na posiedzeniach Komisji Rady. 

Jednocześnie wszystkim obecnym podziękowała za dotychczasową współpracę. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania: 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 29 marca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 30 marca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę na wydatki  

w wysokości 1626 zł związane z refundacją świadczenia w postaci gorącego posiłku dla osób 

bezdomnych przebywających poza gminą. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że Ośrodek refunduje 

koszty takiego posiłku, które związane są z sytuacją przebywania osoby poza granicami 

gminy. Równocześnie wyjaśniła, iż związane jest to z tym, że ostatnim miejscem 

zameldowania tej osoby była nasza gmina. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do wymienionego w sprawozdaniu Programu Aktywizacja 

i Integracja, w którym w 2016 roku uczestniczyło 5 osób bezrobotnych, dopytał o efekt jego 

realizacji. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput poinformowała, że z 5 osób 

uczestniczących w Programie 1 z nich znalazła zatrudnienie. Uzupełniła, iż obecnie ponownie 

projekt ten jest realizowany przy współudziale 4 osób bezrobotnych. Dodała, że celem 

Programu jest aktywizacja zawodowa i integracja społeczna osób bezrobotnych z terenu 

gminy.  

 

Radny Paweł Lorens odnośnie zwracanych kwot dopytał, czy pieniądze te wracają do tego 

samego działu budżetu gminy, czy też do innego działu w zależności od zapotrzebowania na 

środki. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wytłumaczyła, że pieniądze dotyczące 

zwrotu dotacji z roku bieżącego zostają w danym dziale budżetu gminy, natomiast pieniądze  

z dotacji z lat poprzednich, poprzez budżet gminy są zwracane w całości do budżetu 

centralnego. 

 

Radny Paweł Lorens zwrócił uwagę na część sprawozdania dotyczącą kontroli zarządczej  

i zapisu dotyczącego przeprowadzenia samokontroli przez pracowników Ośrodka na 

stanowiskach pracy, zgodnie z analizą ryzyka zawodowego. W związku z tym dopytał, czy 

zmieniły się zagrożenia w związku z tą oceną ryzyka zawodowego. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput objaśniła, że corocznie w ramach 

kontroli zarządczej wszyscy pracownicy Ośrodka przeprowadzają samokontrolę na swoich 

stanowiskach pracy. Uzupełniła, że ocena ryzyka przygotowywana jest w przypadku zmiany 

stanowiska pracy przez określonego pracownika. 

 

Radny Paweł Lorens odnośnie zapisu sprawozdania stanowiącego, że świadczeniobiorcy 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społeczne w roku 2016 otrzymali pomoc ze względu m.in. na 

bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych i w prowadzeniu gospodarstwa 

domowego (12 rodzin), dopytał co oznacza ta bezradność w prowadzeniu gospodarstwa 

domowego. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że są to rodziny w których 

zachodzi niezaradność życiowa. Dopowiedziała, że jeżeli pracownik socjalny stwierdzi 

występowanie takiego przypadku, wówczas osoba może skorzystać z pomocy tj. może 
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skorzystać z zasiłku okresowego, celowego, programu pomocy państwa w dożywaniu. 

Nadmieniła, że również praca socjalna może być prowadzona w takiej rodzinie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2016 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 
 

Ad. 6 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przedstawiła sprawozdanie. 

Zauważyła, że zadanie z zakresu wspierania rodziny należy do zadań statutowych 

realizowanych przez Ośrodek.  Przypomniała, iż uchwałą z dnia 15 grudnia 2014 r. Rada 

Gminy przyjęła trzyletni Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne 

na lata 2015-2017. Wskazała, że Program ten adresowany jest do rodzin z dziećmi, które 

przeżywają trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej, a jego celem jest 

przywrócenie rodzinie zdolności do prawidłowego funkcjonowania w danym środowisku.  

Nadmieniła, że w ramach tego zadania zatrudniono asystenta rodziny, który współpracował  

z rodzinami przeżywającymi trudności życiowe. Kolejno omówiła zadania, funkcje 

realizowane przez asystenta i cele związane z obszarami inicjowanej przez niego aktywności 

w okresie sprawozdawczym. Odnośnie kwestii związanych z finansowaniem zadania 

poinformowała, iż w 2016 roku wydatkowano kwotę 19 207,01 zł, z czego w ramach 

programu „Asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2016” 

pozyskano z budżetu centralnego środki finansowe w kwocie 14 160,00 zł. Zaznaczyła,  

że pozostałe środki przeznaczone na ww. zadanie w wysokości 5 047,01 zł pochodziły  

z budżetu gminy. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania: 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań 

z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne 

za 2016 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2016 rok. 

 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Lucyna 

Liput omówiła sprawozdanie. Przypomniała, że coroczny Program został przyjęty uchwałą 

NR XII/85/2015 Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2015 r. Poinformowała, że ogółem  

z Programu poświęconego profilaktyce alkoholowej wydatkowano w 2016 roku kwotę 

78 971,44 zł. Podkreśliła, iż środki finansowe na realizację Programu pochodzą w całości  

z opłat wnoszonych przez przedsiębiorców w ramach zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. Następnie dokonała omówienia poszczególnych zadań Programu 

realizowanych w roku ubiegłym. Zaznaczyła, że zadania i przedsięwzięcia były realizowane 

sukcesywnie w ramach posiadanych środków. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do przedstawionych 

w sprawozdaniu działań zmierzających do poddania się leczeniu odwykowemu osób 

uzależnionych od alkoholu zauważył, że wydatkowano kwotę 6 534,88 zł na 15 opłat 

sądowych od wniosków skierowanych do Sądu. W związku z tym zapytał o efekty tych 

wniosków. 

 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Lucyna 

Liput zaznaczyła, że decyzja w sprawie osoby uzależnionej leży w gestii Sądu, który bądź to 

umarza postępowanie o poddanie się konkretnej osobie leczeniu odwykowemu, bądź też 

kieruje ją na przymusowe leczenie.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy ogółem Sąd przychyla się do złożonych 

wniosków, ażeby w ten sposób w pewnym stopniu zmobilizować te osoby. 

 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Lucyna 

Liput poinformowała, że ogółem Sąd przychyla się do takiego wniosku, a umorzenie 

postępowania stosowane jest jako wyjątek od reguły. Uzupełniła, że w przypadku pozytywnej 

decyzji Sądu osoby te poddawane są leczeniu stacjonarnemu lub ambulatoryjnemu. 
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Radny Paweł Lorens podziękował za wyposażenie placu zabaw na ulicy Grunwaldzkiej  

w urządzenia ćwiczeniowe. Wyrażając zadowolenie z tego typu rozwiązań poprosił  

o doposażenie placu w kolejne urządzenia siłowni zewnętrznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, iż urządzenia te będą uzupełniane sukcesywnie  

w ramach posiadanych środków. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2016 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej (w załączeniu). Stwierdziła ona, że ocena 

zasobów pomocy społecznej zawiera dane statystyczne z lat 2014-2016 wraz z prognozą na 

rok 2017 i następny. Zaznaczyła, iż przygotowana ocena przedstawia lokalną sytuację 

społeczno-demograficzną pod kątem faktycznych potrzeb i problemów mieszkańców. 

Następnie odniosła się do najważniejszych kwestii wynikających z przygotowanego 

opracowania, które w sposób szczegółowy omówiono na posiedzeniach Komisji Rady. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do oceny zasobów pomocy społecznej: 

1) radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ocenę – oddano 5 głosów 

„za” (jednogłośnie), 

2) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała ocenę – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej 

za rok 2016 dla Gminy Krościenko Wyżne (w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podziękował Dyrektor Ośrodka za 

przygotowane materiały i udzielone informacje. 
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Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Jan Omachel (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, iż na XXIII sesji w dniu  24 lutego 2017 r. Rada Gminy przyjęła uchwałę 

regulującą zasady ponoszenia odpłatności za świadczone usługi opiekuńcze. Wytłumaczył,  

że w ocenie organu nadzoru, który wszczął postępowanie zmierzające do stwierdzenia 

nieważności ww. uchwały ustalenie kosztu jednej godziny usług opiekuńczych determinuje 

wysokość opłaty, stanowiąc jeden z kluczowych jej elementów. Dlatego też propozycja 

uregulowania przedmiotowej materii i wprowadzenia zapisu ustalającego wysokość opłaty  

za jedną godzinę takiej usługi.  

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 182 /2017  

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Krościenko Wyżne za 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła sprawozdanie (sprawozdanie 

w załączeniu). Stwierdziła ona, że ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 

narkomanii nakłada na gminę obowiązek realizacji, jako zadanie własne gminy, zadań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów narkomanii. W związku z tym Rada 

Gminy Krościenko Wyżne uchwałą NR XII /87/ 2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. przyjęła 

Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

Poinformowała, że realizacja Programu obejmowała zadania w zakresie profilaktyki, które  

w główne mierze skierowane zostały do uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej  

i Publicznego Gimnazjum.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 
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1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

przyjęciem sprawozdania. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2016 rok 

(sprawozdanie w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach  

w godz. 1350-1405. 

 

Ad. 11 

Po wznowieniu obrad Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że okres ostatniego miesiąca to czas rozpoczęcia prac 

związanych z realizacją zadań inwestycyjnych zapisanych w budżecie. W tym czasie między 

innymi: 

1) została wykonana klimatyzacja na I piętrze w Urzędzie Gminy; 

2) zostały wykonane prace remontowe w sali Domu Ludowego obejmujące malowanie 

parkietu i wykonanie pomieszczenia na dodatkową szatnię w korytarzu. Ponadto w ramach 

środków z funduszu sołeckiego wyposażono kuchnię w Domu Ludowym; 

3) zgodnie z podjętymi uchwałami Rady wyrażającymi zgodę na zakup dokonano nabycia 

nieruchomości obejmujących część ulicy Parkowej, ulicy Centralnej i część udziału 

bocznej od ulicy Brzozowskiej; 

4) została podpisana umowa na wykonanie zadania dotyczącego przebudowy ulicy 

Grunwaldzkiej. Dokonano protokolarnego przekazania terenu wykonawcy realizującemu 

zadanie. Prace powinny ruszyć w najbliższym czasie; 

5) rozpoczęto prace związane z dokończeniem zadania obejmującego wykonanie parkingu 

przy Domu Parafialnym; 

6) dokonano pozimowego przeglądu wszystkich gminnych dróg, w tym dróg wewnętrznych. 

Zostały poczynione obmiary i przygotowano kosztorys na wykonanie remontów, jakie 

należy przeprowadzić. W związku z tym w przyszłym tygodniu zostanie ogłoszone 

postępowanie na wykonanie tych prac. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 27 lutego 2017 r. do dnia 29 marca 2017 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

Głosów nie zabrano. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Wytłumaczył,  

że możliwość przyjęcia procedur określających zasady i tryb przeprowadzania konsultacji  

z mieszkańcami gminy wynika z przepisów ustawy o samorządzie gminnym. Uzasadnił,  

iż przedłożony projekt uchwały wypełnia te wskazania, a jego przyjęcie usystematyzuje 

sposób i formy prowadzenia dialogu z mieszkańcami. Zaznaczył, że określenie tych procedur 

stanowi gwarancję, iż w przypadku zaistnienia sytuacji wymagającej przeprowadzenia 

konsultacji, odbywać się one będą w oparciu o znane wszystkim zasady.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 

– oddano 5 głosów „za”. Zaznaczył, że projekt został zaopiniowany wraz z zgłoszoną 

poprawką w zakresie § 5 ust. 1 pkt. 2, gdzie obok co najmniej 100 mieszkańców gminy jako 

podmiotu uprawnionego do wystąpienia z wnioskiem o przeprowadzenie konsultacji wpisano 

również Radę Gminy Krościenko Wyżne. 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens przytoczył zapis § 6 ust. 5, który stanowi, że Wójt 

Gminy informuje wnioskodawcę o decyzji dotyczącej przeprowadzenia, bądź odmowy 

przeprowadzenia konsultacji społecznych. W związku z tym zapisem dopytał, do kogo ma się 

odwołać wnioskodawca w przypadku niezadowolenia z decyzji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w tym przypadku nie ma dwuinstancyjności, 

więc nie ma podmiotu do którego można takie odwołanie złożyć. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy w związku z tym można ewentualnie odwołać się do Rady. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że do Rady można zawsze wystąpić, także i w tej 

sprawie. 

 

W tym kontekście radny Paweł Lorens zorientował, czy nie zachodzi sprzeczność ze względu 

na wprowadzony zapis umożliwiający równoczesne wystąpienie z wnioskiem  

o przeprowadzenie konsultacji przez Radę. 

 

Radca Prawny – Teresa Rygiel wyjaśniła, że wątpliwości radnego budzi zapis uchwały  

o odwołaniu się od decyzji w rozumieniu administracyjnym. Wytłumaczyła, iż użyte  

w projekcie uchwały słowo decyzja nie dotyczy decyzji w sensie administracyjnym, od której 

przysługuje odwołanie w toku instancyjności postępowania. Objaśniła, iż słowo decyzja 

zostało użyte w sensie procesu myślowego, dlatego w omawianym przypadku nie chodzi  

o dwuinstancyjność i nie ma tutaj odwołania w sensie proceduralnym. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 
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- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 183 /2017  

w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Poinformował,  

iż przygotowanie projektu niniejszej uchwały było możliwe po uprzednim przyjęciu przez 

Radę i pozytywnym zaopiniowaniu przez Podkarpackiego Kuratora Oświaty uchwały podjętej 

na ostatniej sesji, określającej projekt nowego ustroju szkolnego. Uzupełnił, iż w opinii 

Kuratora dokonane włączenie klas dotychczasowego Publicznego Gimnazjum  

do Publicznej Szkoły Podstawowej jest zgodne z możliwościami wskazanymi w ustawie. 

Zaznaczył, iż dzień dzisiejszy jest ostatnim terminem w jakim można podjąć uchwałę 

regulującą kwestie reformy oświatowej w gminie. Objaśnił, że niniejsza propozycja uchwały 

stanowi odzwierciedlenie zapisów uchwały określającej projekt dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 

oświatowe. 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 

– oddano 5 głosów „za”. 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 184 /2017  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Stwierdził,  

iż potrzeba podjęcia nowej uchwały wynika z wprowadzenia modyfikacji w zakresie zapisu  

§ 1 ust. 1 pkt 1 uchwały pierwotnej i ma na celu uwzględnienie szczególnej sytuacji rodzica 

samotnie wychowującego dziecko. Zaznaczył, iż wprowadzenie tej zmiany wynika  

z zastrzeżeń zgłoszonych przez organ nadzoru w stosunku do zapisu określającego kryterium 

punktacyjne rodzica lub rodziców pracujących. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 

– oddano 5 głosów „za”. 

 

W dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 185 /2017  

w sprawie określenia kryteriów, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w publicznej szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Krościenko Wyżne oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Tytułem wstępu do 

tematu przypomniał, że obowiązkiem gminy jest utworzenie na jej terenie Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, a przedmiotowe zadanie zostało zapisane  

w budżecie gminy na rok bieżący. Zaznaczył, że dotychczas taki Punkt nie powstał  

ze względu na brak usytuowania miejsca tj. odpowiedniej działki inwestycyjnej. W związku  

z tym tematem pojawiła się perspektywa zakupu na ten cel nieruchomości, której dotyczy 

przedmiotowy projekt uchwały. Zaznaczył, że działka ta spełnia wymogi pod względem 

zgodności inwestycji z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i lokalizacji. 

Wytłumaczył, iż w obecnej chwili jest to dogodne miejsce, gdzie udałoby się taki Punkt 

wybudować, a temat jest pilny ze względu na możliwość otrzymania dotacji na realizację 

zadania w ramach środków dla gmin tworzących Miejski Obszar Funkcjonalny Krosno. 

Jednakże aby mogło to nastąpić potrzebna jest nieruchomość i stąd propozycji nabycia gruntu, 

celem wypełnienia ustawowych obowiązków spoczywających na gminie w zakresie tematu 

szeroko rozumianej gospodarki odpadami.   

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
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Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 31 marca 2017 r. 

pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za”. 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał o frakcje jakie będziemy tam segregować. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w praktyce znajdą się tam pojemniki na 

wszystkie podstawowe frakcje, oprócz złomu. Jednocześnie poinformował, że Punkt ten 

będzie obsługiwał pracownik w wyznaczonych godzinach, a znajdujące się w nim frakcje 

będą zgłaszane do wywózki w przypadku zapełnienia kontenera.   

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy wywózka ta będzie odbywać się za 

dodatkową odpłatnością. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że koszty te będą na poziomie dotychczasowej 

wywózki, bowiem będą obowiązywały ceny za tonę konkretnej frakcji, takie same jak 

obowiązują w chwili obecnej. 

  

Radny Paweł Lorens zasugerował, że będzie to uciążliwa sprawa. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zapowiedział, że nie będzie to uciążliwe, bowiem będzie to 

niewielki Punkt, w którym znajdzie się po 1 kontenerze (około 1100 litrowym) na daną 

frakcję odpadów tj. śmieci segregowane, niesegregowane, odpady budowlane itp. 

 

W tym temacie radny Paweł Lorens dopytał co będzie z odpadami biodegradowalnymi.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że raczej nie przewiduje się pojemnika na te odpady. 

Dopowiedział, że wywóz odpadów zlokalizowanych w ramach PSZOK zostanie utrzymany 

na obecnym poziomie tj. częstotliwość 2 tygodniowa.   

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę na zużyte opony pozostawione na 

poboczach dróg.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w najbliższym czasie zostanie wywieszone 

ogłoszenie i firma przeprowadzi zbiórkę samych opon. Wyjaśnił, że mieszkańcy w ramach 

zbiórki odpadów wielkogabarytowych wystawili również do odbioru opony. Wójt uczulił, aby 

na przyszłość dokładnie słuchać i czytać komunikaty w sprawie przeprowadzanych zbiórek, 

gdyż tego typu działania generują dodatkowo wysokie koszty, które później przekładają się na 

wysokość opłaty śmieciowej na jednego mieszkańca. Zauważył, że opony za opłatą można 

także zutylizować w punktach dokonujących ich sezonowej wymiany. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 186 /2017  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad 

udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby 

dziecięce na terenie gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Przypomniał,  

iż uchwałą NR XII/90/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. Rada Gminy Krościenko Wyżne 

określiła wysokość i zasady udzielania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy. Poinformował, iż przedmiotowy 

projekt uchwały zmieniającej zakłada zwiększenie kwoty dotacji w zakresie dofinansowania 

kosztów pobytu dziecka dla podmiotów prowadzących kluby dziecięce. Objaśnił, iż związane 

jest to ze złożonym wnioskiem podmiotu prowadzącego, a propozycja dotyczy zwiększenia 

kwoty dofinansowania pobytu jednego dziecka o 50 % w stosunku do obecnie obowiązującej 

stawki tj. zwiększenie kwoty do wysokości 75 zł miesięcznie na każde dziecko objęte  

tą formą opieki. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 30 marca 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o skutki finansowe z tym związane. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że skutki te zostały przewidziane w proponowanym do 

zatwierdzenia projekcie zmiany budżetu, gdzie założono zwiększenie kwoty udzielanej 

dotacji o dodatkowe 3 375 zł. Zaakcentował, że pieniądze te pomogą rodzicom,  

a w szczególności pomogą prowadzić klub na bardzo wysokim poziomie, tak jak ma to 

miejsce dotychczas. 

  

Radny Marek Filar dopytał o liczbę dzieci uczęszczających do klubu. 

  

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż obecnie uczęszcza tam 14 dzieci, z czego 

maksymalna liczba miejsc to 15. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy wzrostowa jest tendencja dzieci 

uczęszczających do klubu dziecięcego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że tendencja ta jest wzrostowa i jest spore 

zainteresowanie na tego typu formę opieki nad dziećmi w wieku do 3 lat. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 
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- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 187 /2017  

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości i zasad udzielania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie 

gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

 Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów i wydatków o kwotę 915 848,00 zł w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność – dotacje celowe w kwocie 915 848,00 zł na 

realizację zadania pod nazwą: „Przebudowa ul. Grunwaldzkiej w Krościenku Wyżnym”; 

2) zmniejsza się plan wydatków i zwiększa się plan wydatków pomiędzy paragrafami  

w ramach rozdziału o kwotę 7 758,00 zł w tym: 

a) w dziale 851 – Ochrona zdrowia w kwocie 1 600,00 zł; 

b) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 6 158,00 zł; 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 210 000,00 zł: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność – w kwocie 92 000,00 zł, w tym 90 000,00 zł 

wydatki majątkowe na realizację zadania „Utwardzenie cz. działki 4176 (Parking  

k. Domu Parafialnego w Krościenku Wyżnym)”; 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 55 000,00 zł, w tym 50 000,00 zł 

wydatki inwestycyjne dotyczące zadania „Zakup nabycie działek”; 

c) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 20 000,00 zł na realizację zadania 

„Remont nadbudowy – Gimnazjum w Krościenku Wyżnym”; 

d) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 15 000,00 zł – stypendia 

dla uczniów; 

e) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 3 375,00 zł – wydatki bieżące na dofinansowanie 

działalności klubu dziecięcego; 

f) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 24 625,00 zł – 

wydatki bieżące; 

4) zgodnie z załącznikiem do niniejszego projektu: 

a) udziela się dotacji celowej w kwocie 1 600,00 zł dla Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Rzeszowie /Fundusz Wsparcia Policji/ z przeznaczeniem na zakup bezkontaktowego 

analizatora dla Rewiru Dzielnicowych Komendy Miejskiej Policji w Krośnie; 

b) zwiększa się dotację celową o kwotę 3 375,00 zł dla Centrum opieki i rozrywki 

dziecięcej – Angelika Wagner na prowadzenie „Klubu dziecięcego „ANGELANDIA”. 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że zwiększenie kwoty wydatków o 210 tys. zł to suma 

ściągnięta z tzw. wolnych środków stanowiących nadwyżkę budżetu ubiegłego roku. 

Jednocześnie poinformował, że suma ta w całości wyniosła 828 tys. zł., co po odjęciu ww. 

kwoty w roku bieżącym pozostawia jeszcze do dyspozycji kwotę rzędu ponad 600 tys. zł. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
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Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał o termin rozpoczęcia prac na ulicy 

Grunwaldzkiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że umowny termin to 1 kwietnia, więc prace te 

winny rozpocząć się w najbliższym czasie.  

 

Radny Paweł Lorens zapytał o informacje skierowaną do mieszkańców w formie ogłoszenia, 

że będą rozpoczynać się prace dotyczące przebudowy ulicy. Radny poinformował,  

że mieszkańcy zwracali się do niego o taką informację, dlatego dobrze byłoby poinformować 

o możliwych utrudnieniach w ruchu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że to słuszna uwaga. Równocześnie zwrócił uwagę,  

że teren został już protokolarnie przekazany firmie, która powinna w tej chwili zadbać  

i informować o wystąpieniu ewentualnych utrudnień związanych z wykonywanymi pracami. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o zakres prac związanych z zadaniem 

związanym z przebudową ulicy Grunwaldzkiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że ogółem planowany zakres prac na ulicy 

Grunwaldzkiej przewiduje przebudowę całości infrastruktury drogowej tj. położenie asfaltu 

wraz z budową chodnika, wykonanie części oświetlenia, w tym drenaż terenu, zakręgowanie 

rowów i przebudowę skrzyżowania z ulicą Łężańską, co zostanie wykonane w ramach dotacji 

otrzymanej w tym celu od powiatu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał, czy oświetlenie ulicy zostanie wykonane na 

całej jej długości. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że dodatkowy projekt oświetlenia ulicy przewiduje 

położenie rur i poprowadzenia kabli, natomiast pozostała część zostanie wykonana  

w późniejszym terminie. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec i radny Paweł Lorens zwrócili uwagę na atrakcyjność 

tego terenu i jego umiejscowienie pod względem inwestycyjnym i lokalizacyjnym. Ponadto 

radny Paweł Lorens zauważył, iż coraz powszechniejsza staje się technologia wysypywania 

betonu jako podbudowy pod drogę. W związku z tym dopytał, czy założono takie rozwiązanie 

w projekcie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że nie założono tego typu rozwiązań, choć już 

spotkał się z takowym rozwiązaniem przy realizacji jednego z projektów. 

 

Radny Paweł Lorens pozostając przy kwestii związanej z drogami zapytał, co z odcinkiem 

jezdni znajdującym się od strony lasu Dębina. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że w przyszłym tygodniu będzie rozmawiał w tej 

sprawie z przedstawicielami powiatu, celem ustalenia i podjęcia działań. Uzupełnił, że do 

wykonania pozostaje jeszcze odcinek około 600 metrów, a decydujące w tym zakresie 

znaczenie odegra strona finansowa tj. kwestia wysokości partycypacji gminy w kosztach tej 

inwestycji. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ  

NR XXIV/ 188/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2017 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na 

realizację zadania pn. „Rozwój transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Krosno”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Celem przedstawienia 

kontekstu sytuacyjnego poinformował, że wspólny wniosek gmin złożony w ramach 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Krosno znalazł się na drugim miejscu listy rankingowej, 

co w konsekwencji stanowi gwarancję otrzymania wsparcia finansowego na realizację 

przedmiotowego działania. Wytłumaczył, że z tego właśnie powodu zachodzi potrzeba 

zabezpieczenia środków, które umożliwią przeprowadzenie postępowania przetargowego. 

Jeszcze raz przypomniał, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania na 2018 rok w wysokości 147 629,68 zł. Równocześnie podkreślił,  

iż planowana kwota dofinansowania zadania wyniesie około 101 tys. zł, a pozostała cześć to 

wkład własny gminy w przedsięwzięcie. Przypomniał, że planowane w ramach tego 

przedsięwzięcia działania w głównej mierze dotyczą infrastruktury transportowej i obejmują 

budowę lub przebudowę zatok autobusowych oraz wiat przystankowych na terenie gminy. 

Objaśnił, że przystąpienie do realizacji zadania nastąpi jeszcze w roku bieżącym, natomiast na 

rok 2018 przypadną płatności, których ostateczną wysokość po przeprowadzeniu przetargu 

określi podpisana umowa. 

    

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał, czy wspólna z Krosnem realizacja 

inwestycji, ogólnie zwanej transportową nie spowoduje w przyszłości prośby  

o dofinansowanie tych działań. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że na podstawie uchwały Rady Gminy 

dofinansowujemy transport. Przypomniał, że działanie to jest wynikiem zawartego z Krosnem 

porozumienia transportowego, które obowiązuje od zeszłego półrocza. Zaznaczył, że w roku 

bieżącym planowana kwota wynikająca z realizacji wspomnianego porozumienia to ogółem 

około 24 tys. zł., a płatności te są podzielone na poszczególne miesiące.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wyraził nadzieję, że zakup przez Krosno autobusów 

elektrycznych obniży koszty będące po stronie gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że kwestie te wykaże roczne rozliczenie i może się 

okazać odwrotnie, że trzeba będzie dopłacić pewne środki. Objaśnił, że powiązane jest to  

z wydawaną kartą miejską, a więc ulgami dla rencistów i emerytów powyżej 75 roku życia,  

z których to należy się rozliczyć na koniec roku. Zaznaczył, że udzielone ulgi nie zostały 

uwzględnione w ogólnej kwocie rocznej, leżącej po stronie gminy. Dopowiedział, iż w chwili 

obecnej wydano ponad 100 kart miejskich dla mieszkańców gminy. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIV/ 189 

/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na realizację zadania pn. 

„Rozwój transportu niskoemisyjnego na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Krosno” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 19 

Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu „Wolne wnioski, interpelacje  

i zapytania”. 

 

Radny Stanisław Wierdak poruszył temat związany z ulicą Parkową. Zaznaczył, że  

w zasadzie zakończono tam już budowy, a droga jest w złym stanie technicznym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że zaplanowano już dokonanie poprawek 

nawierzchni. 

 

Radny Stanisław Wierdak zwrócił uwagę na problem crossowców jeżdżących po lesie 

Dębina. Przypomniał, że we wcześniejszych latach wjazdy do tego lasu były zagrodzone 

barierkami i oznakowane tablicami zakazującymi wjazd pojazdom silnikowym.    

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w przedmiocie sprawy wystąpi z pismem  

do Lasów Państwowych o podjęcie działań i oznakowanie terenu. Jednocześnie zaznaczył,  

że teren lasu jest objęty każdorazowym patrolem policyjnym wysyłanym na teren gminy,  

a funkcjonariusze są zobowiązani zatrzymać się i skontrolować ten obszar. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podsunął, aby w piśmie poruszyć także temat 

naprawy ścieżek, po których się biega lub spaceruje. Zaznaczył, że w lesie znajduje się kilka 

takich miejsc wymagających interwencji. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz zainterweniował w sprawie naprawy ulicy Wąskiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że w budżecie gminy wydzielono zadanie obejmujące 

przebudowę ulicy Wąskiej. Dopowiedział, że jego realizacja nastąpi po uprzednim 

skosztorysowaniu wymaganych prac. 

 

Radny Krzysztof Podkul przypomniał temat doposażenia placu zabaw w Pustynach o nowe 

urządzenia zabawowe w miejsce elementów, które zostały zniszczone i zdemontowane. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w tej sprawie rozmawiał już z Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która obiecała zrealizować temat zakupu nowych 

urządzeń zabawowych dla dzieci. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał zgromadzonym o zbliżającym się 

terminie na składanie oświadczeń majątkowych. Zauważył, iż corocznie do 30 kwietnia radny 

obowiązany jest do złożenia oświadczenia majątkowego według stanu na dzień 31 grudnia 

roku poprzedniego. Jednocześnie przypomniał, aby oświadczenia wraz z kopią zeznań  

o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowych 2016 złożyć w 2 egzemplarzach. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 
 

Ad. 20 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XXIV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

  Łukasz Lorens 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 


